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§ 72 KUN 2016/55 

Redovisning av kostnadsmassan musikskolan   

Beslut 
Kulturnämnden noterar utredningen och förklarar med det politikerinitiativet för 
färdigbehandlat. 

Ärendet 
I politikerinitiativet efterfrågas kostnadsmassan för de familjer som har barn i 
musikskolornas verksamhet. Terminsavgiften är densamma för alla elever, 1 080 kronor per 
elev och termin för enskilda kurser (1-4 elever) och 530 kronor per elev och termin för 
grupp och ensemblekurser. Utredningen visar att det finns olikheter i kostnader till exempel 
för instrument och noter mellan de olika anordnarna. Studiefrämjandets och Järla 
musikskola har utöver terminsavgiften, inga ytterligare kostnader för deltagande. Övriga 
anordnare har varierande avgifter beroende på ämne, till exempel hyra eller köp av 
instrument samt kostnad för noter och konserter. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 31 oktober 2016 
Bilaga 1 Sammanställning kostnader per musikskola 2016 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  
 
Kerstin Hedén (S) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att ge enheten i uppdrag att 
återkomma till nämnden med förslag till åtgärder för att ge alla barn lika möjligheter oavsett 
vald anordnare.  
 
Hans Peters (C) yrkade avslag på Kerstin Hedéns återremissyrkande. 

Beslutsgång 
Med avslag på Kerstin Hedéns återremissyrkande beslutade kulturnämnden i enlighet med 
Hans Peters båda yrkanden. Således beslutade kulturnämnden i enlighet med kultur- och 
fritidsenhetens förslag. 

Reservationer 
Kerstin Hedén (S) reserverade sig mot beslutet till förmån till sitt eget yrkande. Fredrik 
Holmqvist (V) instämmer i detta. 
 
- - - - - 
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§ 73 KUN 2016/115 

Utvärdering av musik- och kulturskoleverksamheten 
2016 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Under våren 2016 genomfördes en kundundersökning och självvärdering bland 
medarbetarna inom musik- och kulturskoleverksamheten i Nacka, Värmdö, Järfälla, 
Upplands Väsby, Ekerö, Stockholm och Tyresö, som alla ingår i samarbetet Våga Visa 
kulturskola. Resultatet visar att Nacka har en stark verksamhet som ligger på samma nivå, 
eller något högre än övriga kommuner. I Nacka är 95 procent av de svarande eleverna 
nöjda med verksamheten, och nio av tio anser att musik-/kulturskolan har levt upp till 
förväntningarna. Kulturnämndens målnivåer inom verksamheten har i stort sett uppnåtts. 
Det viktigaste området att prioritera för att behålla en hög grad av nöjdhet är att lärarna 
intresserar sig för vad eleverna vill lära sig. Den största utvecklingspotentialen gäller 
elevinflytandet.  Medarbetarnas möjligheter till kompetensutveckling samt arbetet med 
resultaten av utvärdering och uppföljning är ytterligare förbättringsområden. 

Handlingar i ärendet 
Kultur och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 20 november 2016. 
Bilaga 1 Musik-o kulturskolor sammanfattande analys. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 74 KUN 2016/104 

Fördelning av kulturstöd 2017, ansökningsperiod 1 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att fördela kulturstöd enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 
den 21 november 2016. 

Ärendet 
Kulturstödet har två ansökningsomgångar för 2017. Första omgången föreslås fördelning 
av sammanlagt 2 720 500 kronor till 33 olika aktörer för 34 olika projekt och verksamheter.  
Projekt och verksamheter för barn, ungdomar och familjer har prioriterats, liksom även 
verksamheter och projekt som riktas till personer med funktionsvariationer. Som resultat 
av dessa prioriteringar kan fler ta del av Nackas kulturutbud och kreativt skapande för en 
bredare målgrupp möjliggörs. Vikten av ett rikt kulturliv i hela kommunen oavsett 
socioekonomiska eller geografiska faktorer har tagits i beaktande. Sökandes ambition att 
långsiktigt utveckla kulturverksamheter och möjliggöra delaktighet för Nackas medborgare 
har vägts in i bedömningen. Även värdet av återkommande och lokalt traditionsbundna 
evenemang har tagits hänsyn till vid fördelningen av kulturstödet. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 21 november 2016 
Förslag till fördelning av kulturstöd 2017 period 1 
Riktlinjer för kulturstöd 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 75 KUN 2016/103 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
drift av museet Hamn i Nacka 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att inleda upphandling av drift av museet Hamn i enlighet med de 
ramar och förutsättningar som beskrivs i tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 
Det gällande avtalet för drift av museet Hamn löper ut och en upphandling behöver därför 
genomföras. Upphandlingen genomförs som öppet förfarande enligt Lagen om offentlig 
upphandling (LOU). Utvärderingen sker endast på kvalitetskriterier då den årliga 
ersättningen är fast. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse  
Protokoll KUN 20161025 endast inriktningsbeslut Hamn 
Kulturarv Nacka en omvärldsanalys 2030 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  
 
Mathias Zachariassen (MP) yrkade avslag på kultur- och fritidsenhetens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde Mathias Zachariassen (MP) avslagsyrkande mot sitt 
eget bifallsyrkande och fann att nämnden beslutat i enlighet med bifallsyrkandet. 

Reservationer 
Mathias Zachariassen (MP), Kerstin Hedén (S) och Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig 
gemensamt mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vi reserverar oss mot beslutet då vi anser att museet Hamn ska drivas i kommunal regi.” 
 
- - - - - 
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§ 76 KUN 2016/59 

Förslag att ta bort avgiften för hyra av vuxenfilm på 
biblioteken 

Beslut 
Kulturnämnden avslår kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Ärendet 
Ett avtal mellan Svenska kommunförbundet och Sveriges videodistributörers förening i 
början av 1990-talet (cirkulär 1990:111) möjliggjorde att biblioteken i Sverige kunde köpa in 
spelfilmer för att låna/hyra ut dessa. På den dåvarande kulturnämndens begäran började 
det köpas in filmer till biblioteken i Nacka. Kulturnämnden bestämde avgiften för lån av 
spelfilm till 20 kronor medan faktafilm och barnfilm var gratis. Anledningen till en avgift på 
20 kronor var för att biblioteken skulle förhålla sig konkurrensneutrala till de privata 
videouthyrarna samt för att få in pengar för att finansiera nya filmer. Idag finns det ingen 
konkurrenssituation till de privata videouthyrarna utan filmer tillgängliggörs på andra sätt, 
till exempel genom nedladdning och streaming. Bibliotekens utbud av filmer kan därmed 
mer ses som ett komplement än som en konkurrerande verksamhet till de privata 
distributörerna. Avgifter på medier hindrar användarnas fria tillgång till bibliotekens 
medieresurs. Om avgifterna försvinner kommer troligtvis utlånen öka och detta kommer 
kompensera för bibliotekens intäktsbortfall. 
 
Dock ingick inte förslaget i kommunfullmäktiges ärende om mål och budget 2017-2019. 
Därför saknas ekonomisk täckning att genomföra kultur- och fritidsenhetens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 21 juni 2016 
Förslag från Dieselbiblioteken ta bort avgift för lån av DVD-filmer 
Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade avslag på kultur- och fritidsenhetens förslag eftersom 
det inte finns ekonomisk täckning då sådan inte ingick i kommunfullmäktiges mål och 
budget 2017-2019. 
 
Mathias Zachariassen (MP) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde sitt eget avslagsyrkande mot Mathias Zachariassens 
(MP) bifallsyrkande och fann att nämnden beslutat i enlighet med avslagsyrkandet. 

Protokollsanteckningar 
Kerstin Hedén (S) lät anteckna följande.  
 
”Socialdemokraterna tycker det är viktigt att medborgarna har tillgång till ett stort och 
gratis mediautbud på biblioteken och vi är positiva till Dieselverkstadens förslag. Vi 
kommer därför att verka för att utrymme skapas i budgeten för att möjliggöra detta på 
samtliga bibliotek i kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 77 KUN 2016/41 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
drift av biblioteken i Nacka 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att inleda upphandling av driften av kommunens bibliotek enligt 
de ramar och förutsättningar som beskrivs i kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 
daterad 15 november 2016, med undantag för frågan om grupperingen. Kulturnämnden 
beslutar i stället att en anbudsgivare kan lägga bud på 1-6 bibliotek men samma 
anbudsgivare kan endast tilldelas driften av högst tre bibliotek. 

Ärendet 
De gällande avtalen för drift av biblioteken löper ut och en upphandling behöver därför 
genomföras. Upphandlingen genomförs som öppet förfarande enligt Lagen om offentlig 
upphandling (LOU). Utvärderingen sker endast på kvalitetskriterier då den årliga 
ersättningen är fast.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 15 november 2016 
Finansieringsmodell 2016-11-19 

Yrkanden 
Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M) och Lydia Liu (KD) yrkade gemensamt enligt 
följande. 
”Kulturnämnden beslutar i enlighet med kultur- och fritidenhetens tjänsteskrivelse med 
undantag för frågan om grupperingen. Kulturnämnden beslutar i stället att en anbudsgivare 
kan lägga bud på 1-6 bibliotek men samma anbudsgivare kan endast tilldelas driften av 
högst tre bibliotek.” 
 
Hans Peters(C) yrkade vidare att utvärderingskriterier avseende Område C ska ändras från 
”Innovation och utveckling” till ”Innovation och utveckling som främjar bibliotekens 
kärnverksamhet”. 
 
Mathias Zachariassen (MP) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V) och 
Kerstin Hedén (S), avslag på kultur- och fritidsenhetens förslag.  
 
Gertrud Lindgren (L) yrkade att upphandling av endast Dieselverkstaden, Saltsjöbaden och 
Älta bibliotek ska inledas medan övriga bibliotek ska förbli i kommunal regi.   
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Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde Mathias Zachariassens (MP) avslagsyrkande mot 
Gertrud Lindgrens (L) yrkade och fann att nämnden hade bifallit avslagsyrkandet. 
 
Ordförande Hans Peters (C) ställde därefter Mathias Zachariassens (MP) avslagsyrkande 
mot sitt eget yrkande och fann att nämnden hade bifallit hans eget yrkande om att besluta 
enligt kultur- och fritidenhetens tjänsteskrivelse med undantag för frågan om grupperingen.  
 
Därefter beslutade nämnden i enlighet med Hans Peters (C) tilläggsyrkande. 

Reservationer 
Mathias Zachariassen (MP), Kerstin Hedén (S) och Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig 
gemensamt mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vi reserverar oss mot beslutet då vi anser att Nackas samtliga bibliotek ska drivas i 
kommunal regi.” 
 
Gertrud Lindgren (L) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Liberalerna reserverar sig mot beslutet att upphandla de tre bibliotek som nu är 
kommunalt drivna. Biblioteken har ett i lagen givet uppdrag att verka för intresse för 
läsning och litteratur samt utgöra en plattform för alla människor att ta del av information 
som gör det möjligt att aktivt delta i det demokratiska samtalet och fullgöra sin roll som 
samhällsmedborgare. Vi anser därför att det är av synnerlig vikt att kommunen har kvar 
dessa bibliotek för att även i fortsättningen behålla full insyn och kompetens inom 
området. Bibliotekens verksamhet har en starkare koppling till vårt demokratiska samhälle 
än t. ex. simhallar och bör därför drivas i kommunal regi även om de inte innebär direkt 
myndighetsutövning. 
 
Mot denna bakgrund avstår L från att delta i beslutet om upphandlingen av alla Nackas sex 
bibliotek.” 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M) och Lydia Liu (KD) lät gemensamt anteckna 
följande. 
 
”Nu är det dags för Nacka kommuns andra upphandling av bibliotekstjänster. Den första 
genomfördes 2011-2012. Den nu aktuella gäller driften av kommunens sex bibliotek under 
fyraårsperioden 2019-2022. Vi hoppas på stort intresse från anbudsgivare och att många 
bra idéer om utveckling och förnyelse kommer fram. Genom att sätta en gräns på högst tre 
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bibliotek så skapar vi förutsättningar för att två eller fler entreprenörer kan komma att driva 
framtidens bibliotek i Nacka. Vi utgår också från att kommunen lägger egenregianbud.” 
 
- - - - - 
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§ 78 KUN 2016/102 

Yttrande över detaljplan för Nya gatan, 
stadshusområdet 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 15 
november 2016. 
Kulturnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat.    

Ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan för Nya gatan, 
stadhusområdet.  Nämnden yttrar sig i frågor som rör behov av anläggningar och lokaler 
för kulturverksamhet. Ägna uppmärksamhet åt utsmyckning av offentliga platser och 
byggnader samt att i övrigt, där nämndens medverkan påkallas, vara rådgivande vid 
utformning och utsmyckning av bostadsområden.  
 
Området beräknas kunna inrymma cirka 600 bostäder i flerbostadshus fördelade på fyra 
kvarter. Bebyggelsen ska ha lokaler i bottenvåningarna så att förutsättningar för gatuliv 
skapas, lokaler ska prioriteras särskilt mot gatorna Värmdövägen och Vikdalsvägen, men 
även mot angränsande gator, totalt rör det sig om cirka 8000 kvadratmeter. 
 
Behovet av lokaler för musik- och kulturskola är stort i området och identifierat i 
nämndens kapacitetsrapporter under flera år. Ersättningslokaler för verksamheter 
finansierade av kulturnämnden som idag drivs i närliggande Elverkshuset måste skapas i 
området. En föreslagen byggnad invid Nacka stadshus i planområdets västra del kommer 
byggas där viss utbildnings-, kultur- konst - och fritidsverksamhet medges. I denna lokal 
finns även möjlighet för musik- och kulturskoleanordnare att samnyttja lokalen med andra 
aktörer. 
 
Inom ramen för utvecklingsarbetet kring miniåtervinningscentraler (mini-ÅVC) bör 
möjligheter beaktas för att kunna samnyttja lokalen för föreningsliv och civilsamhället. 
Dialog med fastighetsägare i området är centralt för att tillgängliggöra lokaler till rimlig hyra 
i gatuplan för föreningar och civilsamhället. 
 
Konst och kultur är viktiga inslag i den offentliga miljön för att skapa en attraktiv stad. I 
planen finns inga platser identifierade för offentlig utsmyckning. Den planerade torgytan i 
västra delen om området kan vara ett förslag på placering av ett konstverk. 
Gestaltningsmässigt är varierade fasaduttryck att förorda liksom olika takhöjd och terrasser. 
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Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 15 november 2016. 
Bilaga 1 Yttrande om detaljplan för Nya gatan. 
Bilaga 2 Planbeskrivning Nya gatan. 

Yrkanden 
Gertrud Lindgren (L) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Mathias Zachariassen 
(MP) och Kerstin Hedén (S) bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag med följande 
komplettering i yttrandets sista stycke om gestaltning. 
 
”….förorda så väl till formgivning som färgsättning. Enligt riktlinjerna i Öppna konsten 
ska estetiska och konstnärliga värden finnas med från början i gestaltningen av hela 
bebyggelsen, inte begränsas till ett konstverk på ett torg. Den aspekten saknas helt i 
underlaget.”  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Gertrud Lindgrens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gertrud Lindgren (L) lät anteckna följande. 
 
”Liberalerna anser att den föreslagna gestaltningen är fantasilös och anonym. Nya gatan har 
ett mycket centralt läge och bör därför få en utformning med stark egen karaktär, helst med 
inspiration från äldre bebyggelse i Nacka. Det finns mycket att inspireras av, såsom gamla 
industribyggnader, äldre villor, karaktärsbyggnader som kyrkor, Saltsjöbadens hotell, 
Vuxenskolan, stationshusen, varven och skärgårdsbebyggelsen etc. Där finns mycket att 
hämta när det gäller spännande takkonturer, varierande fasadmaterial som det miljövänliga 
träet, mjuka, svängda linjer så att inte raka kuber radas upp i oändliga rader. När man 
kommer till Nya gatan ska man direkt känna att man är i Nacka och inte i Järfälla eller 
Handen.” 
 
Mathias Zachariassen (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet tycker det är synd att gestaltningen inte tar hänsyn till Nackas kulturarv.” 
 
- - - - - 
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§ 79 KUN 2016/93 

Yttrande över detaljplan för Mjölkudden – Gustavsviks 
gård 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 23 
november 2016. 
Kulturnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat.    

Ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan för Mjölkudden- 
Gustavsviks gård. Nämnden yttrar sig i frågor som rör behov av anläggningar och lokaler 
för kulturverksamhet. Kulturnämnden ägnar även uppmärksamhet åt utsmyckning av 
offentliga platser och byggnader samt att i övrigt, där nämndens medverkan påkallas, vara 
rådgivande vid utformning och utsmyckning av bostadsområden.  
 
En bebyggelseinventering har gjorts där 40 byggnader har identifierats som fastigheter som 
är kulturhistorisk värdefulla. Dessa har fått en föreslagen beteckning i planbestämmelsen. 
Det är positivt att kultur- och naturvärden juridiskt säkras genom planbestämmelse. 
Gustavsviks gård är i planen kategoriserad som bostad, kursgård och café. Eftersom det 
saknas kulturlokaler i Boo generellt så är det av största vikt att undersöka möjligheter att 
skapa olika lokaler för kulturverksamhet och ateljéer här. Under planarbetets gång kommer 
ett gestaltningsprogram tas fram för bebyggelseområdet som reglerar en anpassad 
gestaltning till områdets karaktär och platsens förutsättningar. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 23 november 2016. 
Förslag tillyttrande detaljplan Mjölkudden. 
Planbeskrivning Mjölkudden. 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 80 KUN 2016/97 

Yttrande över förslag till alkohol-, narkotika-, dopnings- 
och tobaksstrategi (ANDT-strategi) 2017 - 2020 

Beslut 
Kulturnämnden lämnar yttrande till kommunstyrelsen över förslag till alkohol-, narkotika- 
dopnings- och tobaksstrategi (ANDT-strategi) för 2017 – 2020, enligt bilaga till 
tjänsteskrivelsens daterad den 21 november 2016.  

Ärendet 
Kulturnämnden ska lämna ett yttrande över förslag till alkohol-, narkotika- dopnings- och 
tobaksstrategi (ANDT-strategi) 2017 – 2020. Förslaget innehåller sex övergripande mål 
med tillhörande förslag på insatser. Förslaget innebär att kulturnämnden tillsammans med 
andra mål ska vara särskilt ansvarig för två av dessa målområden. I yttrandet framgår att 
nämnden ställer sig positiv till förslagen alkohol-, narkotika- dopnings- och tobaksstrategi 
(ANDT-strategi) för 2017 – 2020. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 21 november 2016. 
Förslag till yttrande 
ANDT-strategi 2014-2016 
Målbild ANDT-strategin 2016-2020 
ANDT-strategi 2017-2020 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott § 140 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 81 KUN 2016/98 

Internbudget 2017 

Beslut 
1. Kulturnämnden fastställer internbudget till -135,1 miljoner kronor, enligt figur 1 i 
controllerenhetens tjänsteskrivelse den 27 oktober 2016. 
2. Kulturnämnden fastställer internkontrollplan för år 2017 enligt figur 6 i 
controllerenhetens tjänsteskrivelse den 27 oktober 2016. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 14 november att kulturnämndens 
budgetram för 2017 är -135,1 miljoner kronor, en kostnadsökning med 6,2 miljoner kronor 
jämfört med 2016 års budgetram. Nämnden begärde i sitt yttrande ytterligare 2,2 miljoner 
kronor för satsningar, kommunfullmäktige beslutade att tillföra 1,2 miljoner kronor. 
Kulturnämnden föreslås fastställa internbudget enligt tjänsteskrivelsen. 
 
Enligt kommunfullmäktiges reglemente för intern kontroll ska nämnderna i samband med 
att de beslutar om förslag till mål och budgetram anta en uppföljningsplan, där den interna 
kontrollen ingår. Kulturnämnden har beslutat om nyckeltal och målvärden enligt figur 2 till 
5 i controllerenhetens tjänsteskrivelse den 27 oktober 2016, vars mätvärden är den 
uppföljningsplan som kulturnämnden ska följa under 2017. I tjänsteskrivelsens figur 6 
föreslås en interkontrollplan som ska gälla för år 2017. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 27 oktober 2016. 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
Fredrik Holmqvist (V) deltog inte i beslutet. 
 
 - - - - 
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§ 82 KUN 2016/101 

Beslutsattestant för kulturnämnden år 2017 

Beslut 
Kulturnämnden utser kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius till ordinarie 
beslutsattestant och enhetschef Nadia Izzat till ersättare för ansvar 14000 till 14015 enligt 
bilaga till kultur- och fritisenhetens tjänsteskrivelse den 23 oktober 2016. Ordinarie 
beslutsattestant har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten skall anmälas till nämnden. 

Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
ordinarie beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa.  
Kulturnämnden föreslås besluta att utse ordinarie beslutsattestant enligt bilaga till kultur- 
och fritisenhetens tjänsteskrivelse den 23 oktober 20161. Det är endast den ordinarie 
beslutsattestant som har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, 
det vill säga rätt att besluta om alla lägre nivåers attesträtt. Delegationsbesluten ska anmälas 
till nämnden. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 23 november 2016 
Beslutsattestant KUN 2017 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 83 KUN 2015/22-860 

Lagliga graffitiplank i Nacka 

Beslut 
Kulturnämnden avslår kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Ärendet 
I maj 2015 fattade kulturnämnden beslut om att ge direktören för arbete och fritid i 
uppdrag att utreda möjligheterna att uttrycka sig lagligt genom graffiti i det offentliga 
rummet. Den 14 juni presenterades utredningens resultat och förslag till beslut i 
kulturnämnden. Nämnden beslutade att remittera ärendet till Nacka kommuns 
Brottsförebyggande råd (Brå), för yttrande senast den 1 oktober 2016. I sitt yttrande avslår 
Brå förslaget att etablera ett plank för graffiti i Nacka med motiveringen att det skulle leda 
till ökad kriminalitet och otrygghet i Nacka. Kultur- och fritidsenheten har tagit del av en 
nyligen publicerad studie, ”Fri konstnärlig plattform eller sanktionerad brottskultur? 
Utvärdering av öppna graffitiväggar som möjlig brottsprevention”, som företaget Urban 
Utveckling & Samhällsplanering AB genomfört med ekonomiskt stöd från det nationella 
Brottsförebyggande rådet. Studiens slutsats är att lagliga graffitiväggar kan minska klotter, 
samt att införandet av graffitiväggar inte direkt verkar öka klottret. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 22 november 2016 
Politikerinitiativ, Utred möjligheten för lagliga graffitiplank i Nacka 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, 2016-06-01 
Promemoria av kultur- och fritidsenheten, Exempel från kommuner i Stockholms län 
Yttrande från Brottsförebyggande rådet 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade avslag på kultur- och fritidsenhetens förslag.  
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade med instämmande av Kerstin Hedén (S) och Mathias 
Zachariassen (MP) bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande Hans Peters (C) ställde sitt eget avslagsyrkande mot Fredrik Holmqvist (V) 
bifallsyrkande och fann att nämnden hade bifallit avslagsyrkandet. 
 
Votering begärdes och verkställdes.  
För bifall till avslagsyrkandet röstade Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Vilma Mori 
Aguilar (M), Gertrud Lindgren (L), Lydia Liu (KD) och Agneta Lydig (M). 
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För kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut röstade Fredrik Holmqvist (V), Kerstin 
Hedén (S) och Mathias Zachariassen (MP) 
 
Med 6 röster mot 3 beslutade kulturnämnden således att avslå kultur- och fritidsenhetens 
förslag till beslut.  

Reservationer 
Mathias Zachariassen (MP), Kerstin Hedén (S) och Fredrik Holmqvist (V) reserverade sig 
gemensamt mot beslutet och ingav följande. 
 
”Att skapa rum för konst, kultur och kreativitet borde vara Kulturnämndens främsta 
prioritering. I den nu aktuella frågan har emellertid valet kommit att stå mellan att stödja 
konstnärlig utveckling eller att censurera en hel konstform. Kommunens vision om 
öppenhet och mångfald samt att graffiti är en konstform som främst utövas av ungdomar – 
en prioriterad målgrupp inom kulturnämndens verksamhet – har majoriteten valt att 
negligera i diskussionen till förmån för inlägg som uteslutande handlat om risken för ökad 
kriminalitet, skadegörelse och ökade kostnader. En genomarbetad tjänsteskrivelse (KUN 
2015/22-860), som landade i att tillstyrka att ett plank för laglig graffiti etablerades i Nacka, 
skickades på remiss för att få råd i frågan från Nackas lokala BRÅ. Det är värt att påpeka 
att Nackas BRÅ, precis som vi i Kulturnämnden, är politiskt tillsatta amatörer utan närmare 
specialistkunskaper. 
 
I sitt svar till kulturnämnden hänvisar Nackas BRÅ till en rapport från ’Tryggare Sverige’ 
och drar slutsatsen att lagliga väggar inte minskar klotter utan snarare visar ”indikationer på 
det motsatta”. Klotter, menar man, gör att medborgarna känner sig otrygga vilket 
motverkar kommunens mål att den ska upplevas som trygg och säker. Enligt Solveig 
Hollari på myndigheten Brottsförebyggande rådet (BRÅ) finns det emellertid ingen 
vetenskaplig forskning som visar att tillgång till lagliga väggar leder till ökat klottrande. Hon 
avfärdar rapporten med att den baserar sig på 13 personers tyckanden och att ’Tryggare 
Sverige’ slår ett slags rekord i manipulerade svarsalternativ. Man kunde svara att klottret 
”ökat”, ”inte ökat” eller ”vet ej”, men att "klottret har minskat" med en laglig vägg fanns 
inte med som svarsalternativ. Stiftelsen Tryggare Sverige är en lobbyorganisation. 
 
Lokala BRÅ gissar vidare att kommunens kostnader för sanering kommer att öka. Men i 
Botkyrka sjönk kostnaderna för skadegörelse med 200 000 kr. Moderaten Willy Viitala i 
Botkyrka menar att det olagliga klottrandet sjönk med 15%. I BRÅ:s slutrapport för 
Ormingeväggen minskade Nacka kommun sina saneringskostnader i Saltsjö-Boo med  
120 000 kr. Antalet brott av målgruppen (11–14 år) minskade med 50%. Den grupp som 
varit med i projektet har inte anmälts för ett enda brott under perioden enligt polisen. 
 
Vi menar att frågan om att inrätta lagliga graffitiplank i Nacka ytterst är en är fråga om 
demokrati vilket är något vi alla borde kunna vara överens om oavsett politisk färg. Den 
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mest kända graffitimuren var den som delade Berlin. På en sida av muren satte man 
yttrandefriheten högt. Att få uttrycka sig är en demokratisk rättighet. Stockholm och Minsk 
var de sista huvudstäderna i Europa som inte hade lagliga graffitiväggar. 
 
Det finns ett stort intresse att utöva graffiti bland ungdomar i Nacka. Låt inte fördomarna 
hos amatörer i Nackas lokala BRÅ och kulturnämnd sätta stopp för nackabornas 
konstnärliga vilja.” 
 
 
- - - - - 
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§ 84 KUN 2016/48 

Status kulturlokaler 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
kulturnämndens hyrda lokaler med önskade behov av investeringsprojekt. 
 

 

Projekt

Typ av objekt

Bibliotek
Byte av dörrar till dörrar med glasrutor till 

studierum
 Arbetet klart 

Samordningsmöten med verksamheten, 

lokalenheten samt fastighetsägare inledda 

angående ombyggnationer

Behov av skydd vid balkong (nedfallande 

föremål) Utredning om möjligheter för 

Meröppet

Undersöka förutsättningarna för installation 

av hörslingor.

Beställning installation av hörslingor är 

genomfört.

Omvandling av personalytor till offentliga 

ytor. Effektivisera dagens offentliga ytor.

Dialog förs med konsult om möjligheterna 

för en ombyggnation.

Saltsjö-Boo Orminge bibliotek

Behov av cirka 4 ytterligare studieplatser. 

Möjlighet att avskärma barnhörnan. Flytt av 

inkast för returböcker.

Lokalenhetens förvaltare är vidtalad om 

önskemålen och etablerar kontakt med 

fastighetsägaren.

Byte av dörrar till dörrar med glasrutor till 

studierum.

Dörrar är beställda och kommer att bytas ut 

så snart de levereras.

Kultur- och fritidsenheten deltog på 

centrummötet 6 oktober för att ta del av 

fastighetsägaren (Stena 

fastigheter)framtidsplaner.

Önskemål om dörrar till ljusgården 

(ljudisolering)

Undersöker tillgänglighetsanpassning av 

automatiska entrédörrar

Saltsjöbaden Bibliotek Saltsjöbaden Behov av skyddsmattor vid disk och datorer.

Sicklaön

Dieselverkstan

Atrium-Ljungberg har presenterat förslag och 

erbjudit nya lokaler i anslutande byggnader i 

området. Förslaget är under utredning.

Forum bibliotek

Fisksätra

Bibliotek Fisksätra

Fisksätra folkets hus
Tillgänglighetsanpassningen handläggs av 

lokalenhetens personal

Geografiska Status Åtgärd

Älta 
Älta kulturknut

Iordningställande av mötesrum 

(delningsbart)

Vägg rivs v 44 och vikvägg monteras under 

julhelgen, i överenskommelse med 
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Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 november 2016 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 85 

Anmälningar och delegationsbeslut  

Beslut 
Kulturnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut  
 Beviljande av Peng Direkt till David Viklund  för att arrangera Halloweendisco i 

Fisksätra Folkets hus, KUN 2016/14-868, 2016-11-03 
 Beviljande av Peng Direkt till Milena Dawit  för arrangera halloweenfest med syfte 

att skapa sammahållning mellan barn och ungdomar i Fisksätra. KUN 2016/99 
2016-10-27. 

 Beviljande av Peng Direkt  till Nacka Konsertförening i Lilla projektstödet för 
2016, KUN 2016/94, 2016-10-27. 

 Avslag på Nesrine Riahis ansökan om Peng Direkt, KUN 2016/14-868 , 2016-11-
03. 

 Beviljande av Peng Direkt till Sami Abdel-Aziz Lammens för att genomföra 
Halloweenvecka i Fisksätra Folkets hus. KUN 2016/14-868, 2016-10-11 

 Beviljande av kulturbidrag till Stiftelsen Balders förlag Lilla projektstödet för 2016. 
KUN 2016/109, 2016-10-21. 

 Avslag på Studiefrämjandet Stokholms län ansökan om Utställningen Drömlokalen, 
KUN 2015/109-868, 2016-10-27 

 Beviljande av kulturbidrag till Drömlokalen ideell förening i Stora projektstödet för 
2016, KUN 2016/117, 2016-01-01. 

 Beviljande av kulturbidrag till Syskonen Kajsa och Olle Nymans kulturstiftelse i 
Stora projektstödet för 2016, KUN 2016/118, 2016-01-01 
 

Rapporter  
 Återrapport från Bok & biblioteksmässan i Göteborg, Monica Segerman 

  

Beslutsgång 
Kulturnämnden beslutade notera att den har tagit del av handlingarna. 
 
- - - - - 
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§ 86 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


